
 

 

Generalforsamling i Miljøforeningen på Tuse Næs – lørdag den 27. april 2024 

Generalforsamlingen blev afholdt i Huset på Næsset, hvor ca. 15 medlemmer var mødt op. 
Referent: Peter Jacobsen 

Valg af dirigent  
Finn Boetius blev valgt, og han kunne konstatere, at generalforsamlingen var lovlig. Som punkt i 
dagsordenen mangler valg af referent – bør foreslås tilføjet til næste generalforsamling. Som 
referent valgtes Peter Jacobsen. 
 
Bestyrelsens beretning  
Formanden, Asger Lind Poulsen, indledte beretningen med kampen for bevaring af vores natur-
områder på Tuse Næs, især Natura 2000-området og Udby Vig, men også med fokus på Isefjorden 
og dens elendige tilstand. Verdensmålene tilsiger, at Danmark skal reducere havforureningen og 
beskytte og genoprette havets økosystemer. Det store problem er de ca. 40 millioner tons gylle, 
der udledes hvert år. Asger viste i en PowerPoint-præsentation, at Berlingske siden oktober 2023 
har afdækket problemet med iltsvindet i de indre danske farvande og påpeget landbrugets rolle. 
Svarer-udvalget, Klimarådet og grønne økonomer har anvist veje til løsning blandt andet af de 
problemer med forurening, klima og biodiversitet, som industrilandbruget er hovedansvarlig for. 
Se hele præsentationen her. Beretningen blev godkendt med applaus. 
 
Foreningens regnskab 
Kassereren, Birgitte Østergaard Hansen, præsenterede regnskabet, der i 2023 gav et underskud på 
3.232 kroner, hvilket har reduceret foreningens indestående til 5.210 kroner. Regnskabet var 
godkendt af vores revisor, Dorthe Nielsen, og blev tillige godkendt af de fremmødte. 
 
Indkomne forslag 
Ingen. 
 
Foreningens budget 
Birgitte fremlagde et budget for 2024 med udgifter for 3.750 kroner, hvilket blev godkendt. Et 
stort bidrag fra Asger vil sammen med de forventede frivillige bidrag sikre mod underskud i 2024. 
Budgettet blev godkendt. 
 
Valg til bestyrelsen 
På valg var Asger Lind Poulsen, Bente Larsen og Finn Boetius. De blev alle genvalgt med applaus. 
 
Valg af suppleanter 
På valg var Jytte Momsen, Karin Trøjborg-Kyster, Sanna Møller, Susan Karlqvist og Pia Fredsgaard. 
De blev alle genvalgt med applaus, men Birgitte vil dog høre Sanna, om hun fortsat ønsker at være 
suppleant. 
 
Valg af revisor 
Dorthe Nielsen blev genvalgt som revisor. 
 
Eventuelt 
Der er generalforsamling i Kisserup Vandværk mandag (den 29. april) kl. 19 i Udby Forsamlingshus. 
Pia: Rent drikkevand på Tuse Næs bør være et fokusområde for foreningen og for Lokalforum. 
Susan: Idé om aftenskolekursus i vegetarisk madlavning med Jens (La Finca) som underviser. 
Birgitte tager kontakt med miljøforeningen på Orø om et besøg og deres forslag til dato.  

https://mftn.dk/onewebmedia/Beretning_2024.pdf

